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Inbreng VNG voor WGO Integratie en maatschappelijke samenhang 12 november 

 

 

Geachte dames en heren, 

 

Op 12 november debatteert u over integratie, inburgering en maatschappelijke samenhang. Wij 

vragen uw aandacht voor de taakstelling statushouders 2021 die fors hoger wordt. Er zijn 

onvoldoende mogelijkheden deze grotere groep te begeleiden bij de inburgering. Wij pleiten er 

daarom voor om inburgeraars die na januari 2021 inburgeringsplichtig worden mee te nemen onder de 

nieuwe wet inburgering.   

 

De taakstelling voor 2021 wordt fors hoger t.o.v. voorgaande jaren: 27.000 nieuwe statushouders 

moeten worden gehuisvest. Deze inburgeraars zullen voor een groot deel nog onder de oude wet 

inburgering (Wi2013) vallen omdat invoering van de nieuwe wet een half jaar is uitgesteld naar juli 

2021. Wij vinden het onwenselijk dat deze grote groep niet van de nieuwe wet inburgering kan 

profiteren. De financiële tegemoetkoming aan gemeenten van de minister van 25,5 miljoen voor de 

ondersteuning van de huidige groep inburgeraars is niet toereikend om dit op te lossen. Op het 

moment dat wij die afspraak maakten was nog niet bekend dat het volume zo fors zou groeien in 

2021. Maar belangrijker nog: er zijn grenzen aan hetgeen wij in de nu geldende wettelijke constellatie 

als gemeenten kunnen betekenen voor de huidige groep inburgeraars.  

 

Wij pleiten er daarom voor om de grote groep die tussen 1 januari 2021 en 30 juni 2021 

inburgeringsplichtig wordt volwaardige dienstverlening te kunnen bieden onder de nieuwe wetgeving 

door de start van hun inburgeringstermijn na 1 juli te laten vallen. We kunnen het niet laten gebeuren 

dat deze inburgeraars allemaal nog geacht worden in te moeten burgeren in een disfunctionerend 

stelsel. Natuurlijk heeft dit ook een nadeel: het betekent dat er later met de inburgering kan worden 

gestart. Wij zijn er daarom voorstander van dat ook bekeken wordt hoe de wachttijd in het AZC 

specifiek voor deze groep zo goed mogelijk kan worden benut, des te meer omdat de krappe 

woningmarkt mogelijk er toe leidt dat deze statushouders wéér moeten wachten in het AZC.   

 

Naast deze hogere taakstelling vragen wij aandacht voor een knelpunt op administratief vlak ten 

aanzien van het ondersteunen van inburgeraars door gemeenten die onder de huidige wetgeving 

vallen. Op dit moment verschaft DUO geen gegevens van individuele inburgeraars aan gemeenten. 

Zonder deze gegevens kunnen wij de huidige inburgeraars niet optimaal ondersteunen. Wij maken 

ons vooral zorgen om de zogenaamde ELIP-groep (de groep die tegen het einde van de 

inburgeringstermijn aanloopt en waarvan de DUO-lening ontoereikend is) omdat wij hen zo niet goed 

in beeld kunnen krijgen. DUO staat alleen toe dat wij de omvang van de groep kunnen opvragen. Het 

is van wezenlijk belang dat DUO individuele gegevens van inburgeraars gaat delen met gemeenten 

zodat wij als gemeenten kunnen monitoren hoe onze inburgeraars er voor staan én aan de bel kunnen 

trekken als het niet goed gaat. 

https://vng.nl/nieuws/uitvoeringsagenda-opvang-en-huisvesten-statushouders

